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Rada Miejska w Kazimierzy Wielkiej 

Radni-Sesja 

Protokół Nr VI/2024 

VI Sesja (nadzwyczajna) Rady Miejskiej w Kazimierzy Wielkiej w dniach 21 sierpnia 2024 - 21 sierpnia 2024 

Miejsce posiedzenia: Sala konferencyjna Urzędu Miasta i Gminy w Kazimierzy Wielkiej 

Obrady rozpoczęto 21 sierpnia 2024 o godz. 08:00, a zakończono o godz. 08:37 dnia 21 sierpnia 2024 

W posiedzeniu wzięło udział 11 radnych Rady Miejskiej w Kazimierzy Wielkiej. 

Obecni: 

1. Rafał Gabryś 

2. Paweł Kasiak 

3. Piotr Klimczyk 

4. Jerzy Koziara 

5. Iwona Latos 

6. Lucjan Małek 

7. Marcin Michalec 

8. Stanisław Nawrot 

9. Andrzej Nocoń 

10. Stanisław Nowak 

11. Wacław Piwudzki 

12. Jacek Skopowski 

13. Janusz Wątek 

14. Wioletta Wójcik 

15. Marek Zwolański 

1. Otwarcie obrad. 

Obrady VI sesji Rady Miejskiej w Kazimierzy Wielkiej rozpoczęły się o godzinie 8.00 w dniu 21 sierpnia 2024 

roku. Otworzyła je i poprowadziła przewodnicząca Rady Miejskiej – Wioletta Wójcik. 
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2. Stwierdzenie kworum. 

Przewodnicząca ogłosiła, że w obradach uczestniczy 10 radnych, co czyni je prawomocnymi. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

Głosowano w sprawie 

Przyjęcie porządku obrad. 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne 

ZA (11) 

Rafał Gabryś, Piotr Klimczyk, Jerzy Koziara, Iwona Latos, Lucjan Małek, Stanisław Nawrot, Andrzej Nocoń, 

Stanisław Nowak, Jacek Skopowski, Wioletta Wójcik, Marek Zwolański 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (4) 

Paweł Kasiak, Marcin Michalec, Wacław Piwudzki, Janusz Wątek 

Przewodnicząca posiedzenia, odczytując wyniki głosowania stwierdziła, że porządek obrad został przyjęty, 

w związku z czym przystąpiono do jego realizacji.  

4. Uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Kazimierza Wielka na 2024 rok. 

Referuje: Zastępca Skarbnika Miasta i Gminy w Kazimierzy Wielkiej - Magdalena Kozieł-Grzywna; Zastępca 

Burmistrza Miasta i Gminy w Kazimierzy Wielkiej - Łukasz Maderak 

Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy – Łukasz Maderak: zwołano sesję w trybie nadzwyczajnym, ponieważ 

dopełniły się procedury odnośnie zakładu przyrodoleczniczego i zabrakło 30-40 tysięcy. Mowa tu nie  

o kwocie dofinansowania lecz o konieczności zaangażowania w przedsięwzięcie inspektorów. Aby 

Burmistrz mógł podpisać umowę, należy tą kwotę zabezpieczyć w budżecie. Zaplanowano termin 

podpisania umowy z wykonawcą na przyszły tydzień. Wkrótce rozpocznie się nabór wniosków z Funduszu 

Dróg Samorządowych. Gmina przystąpiła do pracy. Zatrudniono projektanta, co w ostatnim czasie nie jest 

łatwe, by wykonał projekt przebudowy ulicy Sienkiewicza (od Cmentarza do przejścia dla pieszych na ul. 

Głowackiego). Z zachowaniem wszelkich standardów bezpieczeństwa. Kolejne zadanie to przebudowa 

systemów odwodnienia w miejscowości Skorczów. Ponadto udało się podpisać aneks do umowy  
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z Wojewodą na przebudowę kanału odwodnieniowego na ulicy Konstytucji. W związku z tym firma 

wystąpiła z wnioskiem o wydłużenie zaplanowanego terminu zakończenia prac o 1 miesiąc w związku  

z dodatkowymi pracami. Do wniosku na romont dróg powodziowych zgłoszono ul. Budzyńską B, Topolską 

w Cudzynowicach, 800 m. w Podolanach oraz krótki odcinek drogi w Zysławicach.  Burmistrz nawiązał do 

remontu ul. Reja wskazując, że podczas remontu pojawił się problem z kablem, który nigdzie nie jest 

zinwentaryzowany. Jest wysoce prawdopodobne, że wspomniany kabel w dawnych czasach łączył 

budynek Policji z Pocztą Polską, jako dodatkowe źródło zasilania. Problem polega na tym, że część tego 

kabla jest zaledwie 10 cm. Pod powierzchnią. Firma wystąpiła o przedłużenie terminu w związku  

z dodatkowymi okolicznościami. PGE zostało zawiadomione o istnieniu tego kabla. Tymczasem 

priorytetem jest remont ulicy Sienkiewicza. Projektant przeanalizował całą ulicę, więc przewidziano tam 

wymianę kanału deszczowego, montaż kanału do infrastruktury teletechnicznej, zaplanowano frezowanie 

asfaltu i położenie 4 cm. warstwy wyrównawczej i 8 cm. warstwy ścieralnej, czyli mowa o konkretnej ilości 

asfaltu, by służyło to na długie lata.   

Zastępca Skarbnika – Magdalena Kozieł-Grzywna: zmiany w uchwale budżetowej na 2024 rok polegają min. 

na zmniejszeniu dochodów oraz wydatków budżetu o kwotę 1 930 245,24 zł. w związku z realizacją 

następujących zadań: 

 Zabezpieczenie środków dotyczących rekompensaty do źródeł ciepła podmiotów wrażliwych, 

poprzez zwiększenie dochodów oraz wydatków w dziale 400 o kwotę 204 000,00 zł.  

 W Dział Drogi publiczne gminne, proponuje się dokonanie zmian w zakresie następujących 

inwestycji: przebudowa drogi ul. Konstytucji 3 Maja – zmniejszenie dochodów o kwotę 370 107,00 

zł. dotyczącą dofinansowania z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg oraz zmniejszenie wydatków  

o kwotę 393 280,71 zł. w tym 370 107,00 zł. dotychczasowego dofinansowania z Funduszu oraz 

zmniejszenie wkładu własnego o kwotę 23 173,71 zł., przebudowa ul. Sienkiewicza w Kazimierzy 

Wielkiej – zwiększenie wydatków o kwotę 40 000,00 zł. w celu realizacji projektu budowlano-

wykonawczego oraz projektu stałej organizacji ruchu oraz przebudowa systemu odwodnienia  

w miejscowości Skorczów – zwiększenie wydatków o kwotę 15 000,00 zł. 

 Kolejna zmiana dotyczy inwestycji pod nazwą Utworzenie Zakładu Przyrodoleczniczego, którego 

realizacja odbędzie się w latach 2024-2025. W związku z tą inwestycją proponuje się zmniejszenie 

dochodów w dziale 758 o kwotę 1 755 000,00 zł. dotyczącą środków pochodzących z Rządowego 

Funduszu polski Ład oraz zmniejszenie wydatków roku 2024 w dziale 851 o kwotę 1 934 600,00 zł. 

w związku z przesunięciem płatności na 2025 rok w tym 1 755 000,00 zł. pochodzące z Polskiego 

Ładu oraz 179 600,00 zł. wkładu własnego.  

Radny Stanisław Nowak: zmiany są w jego przekonaniu słuszne, jednak nawiązał do budowy drogi  

w Wojsławicach pod posesję sołtysa. Wyraził przekonanie, ze ta droga została zrobiona przez Gminę. 

Pytanie: do jakiej drogi został dołączony ten kawałek i jaki był koszt jego wykonania.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej: odpowiedź zostanie udzielona na następnej sesji RM. 

Głosowano w sprawie 

Uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Kazimierza Wielka na 2024 rok. 
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Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne 

ZA (11) 

Rafał Gabryś, Piotr Klimczyk, Jerzy Koziara, Iwona Latos, Lucjan Małek, Stanisław Nawrot, Andrzej Nocoń, 

Stanisław Nowak, Jacek Skopowski, Wioletta Wójcik, Marek Zwolański 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (4) 

Paweł Kasiak, Marcin Michalec, Wacław Piwudzki, Janusz Wątek 

Przewodnicząca posiedzenia ogłosiła, że uchwała Nr VI/41/2024 w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Kazimierza Wielka na 2024 rok została przyjęta. Treść uchwały stanowi załącznik do protokołu.  

Burmistrz Miasta i Gminy – Adam Bodzioch: podziękował za podjęcie uchwały, która jest bardzo istotna 

zwarzywszy na wagę inwestycji. Przypomniał, że w ramach usuwania skutków klęsk żywiołowych 

(powodziówki) zostaną zmodernizowane dwie bardzo zniszczone drogi. Ponadto podjęcie tej uchwały ma 

wręcz historyczne znaczenie albowiem pozwoli nam to na utworzenie zakładu Przyrodoleczniczego, który 

jest warunkiem uzyskania statusu uzdrowiska. Ten Zakład tworzony będzie w wolnych obiektach krytej 

pływalni. Trwają już rozmowy, jak będzie funkcjonował ten Zakład. Wstępna propozycja jest taka, by 

Zakład przekazać do spółki Kazimierski Ośrodek Sportowy, zatem funkcjonowałaby w ramach KOS-u. 

Dofinansowanie z Polskiego Ładu Wynosi 90%. Termin wykonania zadania upływa po 10 miesiącach od 

momentu podpisania umowy. W perspektywie Zakład może i powinien ulegać powiększeniu, modernizacji.  

Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy – Łukasz Maderak: nawiązał do problemów z inwestycją na zalewach  

i w trybie wyjaśnienia poinformował, że na zalewach było śniętych bardzo dużo małż, natomiast ryb było 

tylko kilka. Wszelkie działania Gminy były transparentne, skierowano pismo do WFOŚ-u, Sanepidu, 

Powiatowego Lekarza Weterynarii i Wód Polskich – wszystkie instytucje zostały powiadomione  

o zaistniałej sytuacji. Wykonano wstępne badania wody. Prawdopodobną przyczyną tego stanu rzeczy jest 

przyducha. Wniosek pochodzi ze wstępnych badań zawartości powietrza w wodzie – była ona poniżej 4 

miligramów na litr. Jest to zbyt niska wartość.  Gmina współpracuje z PSP oraz OSP i jedynym ratunkiem na 

dzisiaj jest próba dotleniania tej wody. W tym celu pływają łodzie.  

Jeśli chodzi o inwestycję na zalewach, to prawdą jest, że z firmą, która miała wykonać prace wokół 

budynku, wokół tężni, zerwano umowę w związku z tym, że prace wykonywane były niechlujnie, kostka 

przez tą firmę położona w wyniku dalszych prac została zniszczona, więc obecnie przeprowadzana jest 
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inwentaryzacja: to co wykonane zostało prawidłowo zostało odebrane, natomiast to, co nie zostało 

wykonane właściwie – nie będzie odebrane. Ponadto w związku z niewykonywaniem prac po terminie 

naliczane są kary umowne. Na zakończenie dodał, ze to nie burmistrz, nie zastępca ani żaden  

z pracowników nie posiada uprawnień, by decydować o odbiorze prac. W tym celu z ramienia urzędu są 

opłacani inspektorzy z odpowiednimi uprawnieniami. Na protokołach odbioru podpisuje się burmistrz  

w oparciu o opinię inspektora.  

5. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kazimierza Wielka na lata  2024-

2039. 

Referuje: Zastępca Skarbnika Miasta i Gminy w Kazimierzy Wielkiej - Magdalena Kozieł-Grzywna:  

w załączniku Nr 1 WPF dokonuje się urealnienia wartości planu dochodów i wydatków zgodnie z treścią 

zmienionej uchwały budżetowej na 2024 rok. Natomiast w załączniku Nr 2 Przedsięwzięcia wprowadza się 

zmiany w zakresie następujących inwestycji: przebudowa ul. Konstytucji 3 Maja w Kazimierzy Wielkiej  

w roku 2024 kwota 3 584 956,48 zł. oraz utworzenie zakładu przyrodoleczniczego, którego realizacja 

odbędzie się w latach 2024-2025, tj. w roku 2024 kwota 5 400,00 zł., natomiast w roku 2025 kwota 

2 000 000,00 zł.  

Głosowano w sprawie 

Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kazimierza Wielka na lata  2024-

2039. 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne 

ZA (11) 

Rafał Gabryś, Piotr Klimczyk, Jerzy Koziara, Iwona Latos, Lucjan Małek, Stanisław Nawrot, Andrzej Nocoń, 

Stanisław Nowak, Jacek Skopowski, Wioletta Wójcik, Marek Zwolański 

Przewodnicząca posiedzenia ogłosiła, że uchwała Nr VI/42/2024 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Kazimierza Wielka na lata  2024-2039 została przyjęta jednogłośnie w treści 

stanowiącej załącznik do protokołu.  

 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (4) 
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Paweł Kasiak, Marcin Michalec, Wacław Piwudzki, Janusz Wątek 

Radny Piotr Klimczyk: temat ulicy Reja poruszono w dobrej wierze, ponieważ był tam problem  

z kanalizacją, która była często czyszczona. Skoro okazało się, ze tam będzie robiona nakładka, to logiczne 

się stało, by wykonać tam kanalizację. Radni popierają te działania, ponieważ chcą, by wszystko było 

robione logicznie i z głową.  

Zastępca Burmistrza MiG: o tą kanalizację zabiegał jeszcze śp. radny Błażej Matera.  Tylko wtedy Nidzica 

podłączyła do nitki nie wszystkie domy. Związek Międzygminny „Nidzica”, który wykonuje sieć na tej ulicy, 

wiedząc, że wymieniany będzie asfalt, udał się w to miejsce, by sprawdzić stan sieci kanalizacyjnej. To 

dobry zwyczaj, że wszystko robione jest we właściwej kolejności.  

Radny Piotr Klimczyk: jeśli chodzi o zalewy, to niezgodny z prawdą przekaz poszedł w świat, jednak na 

stronie PZW Kazimierza Wielka na facebooku jest wszystko wyjaśnione i zakończą się plotki.  

Zastępca Burmistrza MiG: poinformował, że podczas sesji otrzymał informację od prezesa „Nidzicy”, że 

jest w posiadaniu aparatury do mierzenia zawartości tlenu i w dniu dzisiejszym rozpoczną się badania 

zawartości tlenu w zbiornikach wodnych. Jeśli wskaźniki będą niepokojące, to komendant PSP znów 

skieruje łodzie, które napowietrzą wodę.  

Radny Piotr Klimczyk: jeśli chodzi o Inwestycje, to problem leży nie po stronie Gminy lecz w kryterium 

„najniższa cena”, która obowiązuje w trybie przetargowym.  

Burmistrz MiG: ustawa o zamówieniach publicznych od dawna jest nowelizowana, udoskonalania więc nie 

należy oczekiwać, że nagle ktoś wymyśli lekarstwo na wszystko. Przypomniał, że najniższa cena, to nie 

jedyne kryterium przetargowe. Jeśli mamy najniższą cenę i w ocenie komisji jest ona rażąco niska, to 

rozpoczyna się procedura, w której oferent musi wykazać się pewnymi kosztami i udowodnić dlaczego 

wskazał taką kwotę za wykonanie zadania. Zwykle nie jest tak, ze z „marszu” wybiera się najniższą cenę.  

Radny Piotr Klimczyk: uznał, że czas najwyższy, by powołać do funkcjonowania komisję Uzdrowiskową. 

Będzie powstawał Zakład przyrodoleczniczy i Rada Miejska powinna już działać w tym kierunku.  

Zastępca Burmistrza MiG: Wysoka Rada powinna rozważyć, skoro w Kazimierzy Wielkiej jest basen 

siarczkowy, czy nie należałoby wprowadzić opłaty uzdrowiskowej. Taka opłata nie obciążałaby naszych 

mieszkańców lecz wyłącznie osoby z zewnątrz (nocujące w hotelu). Te pieniądze można przeznaczyć na 

wizerunek miejscowości uzdrowiskowej, tj. kwiaty, zieleń itp.  

6. Zamknięcie obrad. 

Przewodnicząca posiedzenia podziękowała wszystkim za obecność i dział w sesji zwołanej w trybie 

nadzwyczajnym, po czym zakończyła obrady o godzinie 8.37.  

Przewodnicząca 

Rady Miejskiej w Kazimierzy Wielkiej 
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Przygotowała: Katarzyna  Oracz 


